
 

 

Protokół Nr IX/2015 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 30 czerwca 2015r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki 

w Wierzchowie 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
10

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
10 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach VII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny Radny – Zdzisław Bełzowski. 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 14 innych zaproszonych osób, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Aleksandra Mikołajczyk – młodszy referent w Urzędzie Gminy 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
10

 otworzył IX Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 



7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie oraz 

Kierownika Biblioteki Publicznej w Wierzchowie dotycząca propozycji organizacji 

czasu wolnego dla dzieci i młodzieży w okresie letnich wakacji 2015 roku. 

10. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie uchwalenia plany pracy Rady Gminy i Komisji stałych Rady Gminy 

Wierzchowo – druk nr 47; 

b. w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Zakładzie Karnym w 

Wierzchowie, Gmina Wierzchowo – druk nr 48; 

c. w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Wierzchowie z 

budżetu Gminy Wierzchowo na 2015 rok– druk nr 49; 

d. w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Świerczynie z budżetu 

Gminy Wierzchowo na 2015 rok – druk nr 50; 

e. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2015 rok – druk nr 51; 

f. w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Wierzchowo – druk nr 52. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt chciałby 

uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne istotne dla Rady 

lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby 

zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia VI Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 29 maja 2015 roku został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem sesji i do 

chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. 

Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 

Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony 

poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z VIII sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z VIII sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

 



Ad. 4 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat prac Rady w 

okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 6/2015 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 6/2015 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 6/2015 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu.  

Ad. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym interpelacje złożyli: 

 

Radny Ryszard Borowicz złożył jedną interpelację o następującej treści: 

 

„W dniu 17.06.2014r. złożyłem interpelację do Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Koszalinie Rejon Dróg Wojewódzkich w Drawsku Pomorskim z prośba o 

urządzenie w miejscowości Sośnica dwóch przejść dla pieszych przy posesji nr 36 i w pobliżu 

wjazdu na salę wiejską obok posesji nr 25. 



Otrzymałem odpowiedź, że sprawa zostanie rozpatrzona na najbliższym posiedzeniu Komisji 

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego przy Marszałku Województwa Zachodniopomorskiego. Z 

odpowiedzi na inną interpelację wiem, że takie posiedzenie odbyło się w Drawsku 

Pomorskim 9 kwietnia 2015r. (załączam protokół z posiedzenia, który otrzymałem). 

Otrzymałem odpowiedź na inną interpelację, natomiast nie mam odpowiedzi na interpelacje z 

dnia 17.06.2014r., również w protokole z posiedzenia Komisji nie ma informacji o mojej 

interpelacji. Proszę o odpowiedź, czy Komisja zajmowała się moją interpelacją i informacją, 

jaka sprawa będzie załatwiona. 

 

Radny Zdzisław Bełzowski złożył jedną interpelację o następującej treści: 

 

„Zwracam się z prośbą do zarządcy linii energetycznej o naprawienie uszkodzonego słupka i 

linki podtrzymującej słup oświetleniowy w miejscowości Będlino naprzeciwko posesji Nr 23. 

Słup oświetleniowy jest obecnie pozbawiony słupka i linki podtrzymującej, co przy silnym 

wietrze może spowodować wywrócenie się słupka oświetleniowego.” 

 

Na sesji Radni nie złożyli interpelacji. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz, wobec braku dyskusji zamknął punkt 7 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

Ad. 8 

W punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” sołtysi zgłosili następujące wnioski: 

 

1. Sołtys wsi Świerczyna Stanisława Janicka, w imieniu mieszkańców miejscowości: 

Świerczyna, Sośnica i Otrzep zwróciła się z prośbą do Wójta Gminy Jana Szewczyka 

o uruchomienie przez jeden dzień w tygodniu linii busowej lub autobusowej, 

ponieważ ludzie starsi z wyżej wymienionych miejscowości, w czasie wakacji, nie 

mogą dojechać do lekarza w Wierzchowie lub spowodować by lekarz rodzinny z 

Wierzchowa przyjmował jeden dzień w tygodniu w Świerczynie. 

 

2. Sołtys wsi Otrzep Zbigniew Gaczkowski zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy Jana 

Szewczyka o podjęcie działań w celu przycięcia konarów drzewa rosnącego w pasie 

drogi powiatowej w Otrzepie (przy posesji Nr 11). 

 

3. Sołtys wsi Żabinek Jolanta Klonek zgłosiła potrzebę  postawienia kosza na śmieci na 

plaży w Żabinku. 

 

4. Sołtys wsi Żabin Alina Kunat zapytała Wójta Jana Szewczyka, czy jest możliwość 

przekazania sołectwu Żabin polbruku z odzysku, którym zostałby utwardzony teren 

pod wiatą na placu zabaw w Żabinie. 

 

Wójt Jan Szewczyk odpowiedział, że należy złożyć wniosek określający ilość 

potrzebnego polbruku, wniosek zostanie rozpatrzony. 

 

Radna Krystyna Rybczyńska-Mróz zapytała Wójta Jana Szewczyka, czy ktoś z Urzędu 

inwentaryzuje grzejniki c.o., które są demontowane w szkołach podczas prac 

termomodernizacyjnych? Czy poszczególne szkoły mogą sprzedać grzejniki a uzyskane 

pieniądze przeznaczyć na potrzeby szkół? 



Radna poprosiła o podjęcie działań o utrzymanie w Złocieńcu Biura Obsługi Klienta Oddziału 

Zakładu Gazowniczego, który prawdopodobnie ma być zlikwidowany. 

 

Wójt odpowiedział, że nie możemy przejąć zdemontowanych materiałów zgodnie z 

warunkami umowy i specyfikacją istotnych warunków zamówienia, do obowiązków 

wykonawcy należy utylizacja zdemontowanych materiałów. Sprzedaż przez inwestora tych 

materiałów wiązałaby się z utratą dofinansowania. 

Jeżeli zajdzie potrzeba podejmiemy stosowną uchwałę w sprawie utrzymania w Złocieńcu 

Biura Obsługi Klienta. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 9. 

Ad. 9  
 

Informacje dotyczące propozycji organizacji czasu wolnego dla dzieci i młodzieży w okresie 

letnich wakacji 2015 roku złożyły: 

1) Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie – Marta 

Łapińska. Ośrodek planuje zorganizować ciekawe zajęcia dla dzieci i młodzieży 

szkolnej – manualne rękodzielnicze, w tym robienie biżuterii, zajęcia z masy solnej , 

decoupage itp. Ośrodek planuje przedstawienia teatralne jak również gry i zabawy 

ruchowe na zewnątrz. Zajęcia odbywać się będą od wtorku do czwartku każdego 

tygodnia od 10.00 do 14.00. 

Ośrodek Kultury będzie czynny codziennie i dzieci będą mogły przychodzić 

codziennie, niezależnie od planowanych zajęć, będą rozstawione gry planszowe, 

cymbergaj, stół do ping ponga – informacja pisemna stanowi załącznik nr 9 do nin. 

protokołu. 

2) Kierownik Biblioteki Publicznej w Wierzchowie – Małgorzata Mazurkiewicz-Nowak. 

Biblioteka planuje zorganizować zajęcia plastyczne, zajęcia kulinarne, zajęcia 

rozrywkowe, głośne czytanie, gry i zabawy stolikowe, rękodzieło, współudział w 

zawodach wędkarskich dla dzieci, edukacyjne spotkanie ze Strażnikiem Straży 

Gminnej – informacja pisemna stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 porządku 

obrad i ogłosił przerwę. 

 

Przerwa: godz. 10
55

 – 11
10

 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

14 radnych i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

1) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr IX/47/2015 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 



Gminy i Komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 

11 do nin. protokołu, 

 

2) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr IX/48/2015 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu 

glosowania w Zakładzie Karnym w Wierzchowie, Gmina Wierzchowo – która 

stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu, 

 

3) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr IX/49/2015 w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Wierzchowie – która stanowi załącznik nr 13 do nin. 

protokołu, 

 

4) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr IX/50/2015 w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Świerczynie – która stanowi załącznik nr 14 do nin. 

protokołu, 

 

5) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr IX/51/2015 w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Wierzchowo na 2015 rok – która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu, 

 

6) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr IX/52/2015 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 

darowizny nieruchomości stanowiących własność Gminy Wierzchowo – która 

stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 11. 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady Gminy na zgłoszone przez radnych interpelacje. 

 

Radni i Wójt powrócili do dyskusji nad zgłoszonym przez sołtysa wsi Świerczyna wnioskiem 

w sprawie uruchomienia przez jeden dzień w tygodniu linii busowej lub autobusowej, 

ponieważ ludzie starsi z wyżej wymienionych miejscowości, nieposiadający własnego środka 

transportu, w czasie wakacji pozbawieni są możliwości dojazdu do lekarza w Wierzchowie 

lub spowodować by lekarz rodzinny z Wierzchowa przyjmował jeden dzień w tygodniu w 

Świerczynie. 

W wyniku dyskusji ustalono, że Wójt Jan Szewczyk zwróci się z pismem do Prezesa Zarządu 

PKS Złocieniec Spółka z o.o. o uruchomienie przez jeden dzień w tygodniu w czasie wakacji 

linii autobusowej lub busowej , by starsi mieszkańcy tych miejscowości nieposiadający 

własnego środka transportu mogli dojechać do lekarza i apteki w Wierzchowie. 



Ustalono dzień i godzinę kursowania autobusu: wtorek, odjazd ze Świerczyny ok. godz. 8
00

. 

Godzina powrotu: odjazd z Wierzchowa ok. godz. 13
00

. Dodatkowa linia komunikacyjna 

będzie uruchomiona na tzw. okres próbny. 

Zdaniem Wójta Jana Szewczyka lokal po byłym Ośrodku Zdrowia w Świerczynie należy 

zbyć by nie generować kolejnych środków utrzymania. 

 

Radny Ryszard Borowicz poinformował, że nie otrzymał z Rejonu Dróg Wojewódzkich w 

Drawsku Pomorskim odpowiedzi na interpelację złożoną 17 czerwca 2014 roku, pomimo, że 

Rejon Dróg Wojewódzkich twierdzi, że udzielił odpowiedzi. Poinformował, że sprawę 

postara się wyjaśnić osobiście w biurze Rejonu Dróg Wojewódzkich w Drawsku Pomorskim. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 11 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 12. 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz zakomunikował, że zgodnie z planem 

pracy Rady w miesiącu sierpniu zaplanowana jest sesja wyjazdowa do Regionalnego Zakładu 

Gospodarowania Odpadami w Słajsinie, w związku z tym obecność będzie obowiązkowa. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 12 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 13. 

Ad. 13 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 12
10

 zamknął obrady IX sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

        Przewodniczący Rady 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

1. A.Mikołajczyk…………………. 

2. D.Łukaszewska …………………. 


